

Information sharing for agriculture and agri-food sector representatives – August 31, 2023 / Partage d'informations pour les représentants du secteur agricole et agroalimentaire – le 31 août 2023

***** *Le français suit* *****

Hello,

Agriculture and Agri-Food Canada's (AAFC) Industry Engagement Division is pleased to share with you updates of general interest to the agriculture and agri-food sector including Covid-19. We ask you to share this information in your networks and please continue to consult the [AAFC website](#) regularly for updates.

1. **Provincial and Territorial Wildfire Information from Public Service Canada**

Emergencies are managed first at the local and then at the provincial or territorial level; if people need help, additional resources can be requested from the federal government. General information on the status of wildfires in provinces and territories is available here: [Provincial and territorial wildfire information - Canada.ca](#).

The following provinces have specific information for agriculture producers with respect to wildfires and emergency planning:

British Columbia: [Prepare agriculture operations for wildfire - Province of British Columbia \(gov.bc.ca\)](#)

Alberta: [Farm animals and livestock preparedness | Alberta.ca](#)

Saskatchewan: [FireSmart: Farm and Ranch Practices](#)

Manitoba: [Province of Manitoba | agriculture - Caring for Livestock During an Evacuation \(gov.mb.ca\)](#)

Prince Edward Island: [Animals Affected by Fire | Government of Prince Edward Island](#)

As well, Public Safety Canada has a publication, co-authored by AAFC, on emergency preparedness planning for farm animals, including livestock evacuation: [Emergency Preparedness for Farm Animals \(getprepared.gc.ca\)](#)

2. **Launching of the Recognized Employer Pilot**

On August 8, 2023, the Honourable Randy Boissonnault, Minister of Employment, Workforce Development, and Official Languages, [announced the Recognized Employer Pilot \(REP\), a three-year pilot initiative](#) to address labour shortages and how it will cut red tape for repeat employers who meet the highest standards of worker protections, while not undermining efforts to improve worker protections.

Opportunities for technical briefing sessions will be available for interested stakeholders, who may convey their request for a briefing to: edsc.dgce.tet-tfw.seb.esdc@hrsdc-rhdcc.gc.ca

REP is intended to help employers address current labour shortages across many sectors and occupations, create greater stability in the economy, and build a stronger Canadian workforce for today and tomorrow.

Employment and Social Development Canada encourages you to share this communication throughout your respective networks. If you have questions on REP, please visit Canada.ca or contact the [Employer Contact Centre](#).

3. Newsletter – COVID-19 and your business: August 2023 (Issue 27)

Innovation, Science and Economic Development Canada (ISED) has developed a [newsletter](#) in response to a need for Canadian businesses to obtain direct information on COVID-19 updates, tools and resources, on topics such as vaccination and workplace testing. Those interested in subscribing can do so [by clicking here](#), or through the [Canada Business App](#).

4. Information on Coronavirus disease (COVID-19) from the Public Health Agency of Canada

There are a number of updated resources available on the Public Health Agency of Canada website for the public including an **Outbreak Update** and the **COVID-19 Virtual Assistant**: [Coronavirus disease \(COVID-19\)](#). Your organization may also be interested in:

Travel Updates

- [Travel advice and advisories by destination](#)

For any questions: phac.hpoc.stakeholders-partiesprenantes.cops.aspc@canada.ca

We encourage you to share your comments and questions in writing through the AAFC Roundtable account (aafc.roundtable-table ronde.aac@agr.gc.ca).

Industry Engagement Division

Agriculture and Agri-Food Canada
Government of Canada

Bonjour,

La Division de l'engagement de l'industrie d'Agriculture et Agroalimentaire Canada (AAC) est heureuse de partager avec vous des mises à jour d'intérêt général pour le secteur agricole et agroalimentaire, y compris concernant la Covid-19. Nous vous demandons de partager cette information dans vos réseaux et de continuer à consulter régulièrement le [site d'AAC](#) pour les mises à jour.

1. Informations provinciales et territoriales sur les incendies de forêt, fournies par Service public Canada

Les situations d'urgence sont gérées d'abord au niveau local, puis au niveau provincial ou territorial; si les gens ont besoin d'aide, ressources supplémentaires peuvent être demandé au gouvernement fédéral. Des informations générales sur l'état des feux de forêt dans les provinces et les territoires sont disponibles ici : [Renseignements provinciaux et territoriaux sur les feux de forêt - Canada.ca](#).

Les provinces suivantes disposent d'informations spécifiques pour les producteurs agricoles en ce qui concerne les incendies de forêt et la planification des mesures d'urgence :

Colombie-Britannique : [Prepare agriculture operations for wildfire - Province of British Columbia \(gov.bc.ca\)](#) (en anglais seulement)

Alberta : [Farm animals and livestock preparedness| Alberta.ca](#) (en anglais seulement)

Saskatchewan : [FireSmart : Farm and Ranch Practices](#) (en anglais seulement)

Manitoba : [Province du Manitoba | agriculture - Caring for Livestock During an Evacuation \(gov.mb.ca\)](#) (en anglais seulement)

Île-du-Prince-Édouard : [Animals Affected by Fire | Government of Prince Edward Island](#) (en anglais seulement)

De plus, Sécurité publique Canada a publié un document, rédigé en collaboration avec AAC, sur la planification des mesures d'urgence pour les animaux de ferme, y compris l'évacuation du bétail : [Préparation d'urgence pour les animaux de ferme \(preparez-vous.gc.ca\)](#)

2. **Lancement du Projet pilote pour les employeurs reconnus**

Le 8 août 2023, l'honorable Randy Boissonnault, ministre de l'Emploi, du Développement de la main-d'œuvre et des Langues officielles, [a annoncé le Projet pilote pour les employeurs reconnus \(PPER\), un projet pilote de trois ans](#) qui aidera à combler la pénurie de main-d'œuvre et à réduire le fardeau administratif pour les employeurs habitués du programme qui respectent les normes les plus élevées en matière de protection des travailleurs, sans pour autant nuire aux efforts déployés pour améliorer la protection des travailleurs.

Des séances d'information technique seront offertes. Les parties prenantes intéressées à y participer sont invitées à transmettre leur demande à l'adresse suivante : edsc.dgce.tet-tfw.seb.esdc@hrsdcc-rhdcc.gc.ca.

Le PPER a pour but d'aider les employeurs à faire face à la pénurie actuelle de main-d'œuvre dans de nombreux secteurs et professions, à créer une plus grande stabilité dans l'économie et à renforcer la main-d'œuvre canadienne d'aujourd'hui et de demain.

Emploi et Développement social Canada vous invite à diffuser cette communication dans vos réseaux respectifs. Si vous avez des questions sur le PPER, veuillez consulter le site [Canada.ca](#) ou communiquer avec le [Centre de services aux employeurs](#).

3. **Infolettre – La COVID-19 et votre entreprise : août 2023 (numéro 27)**

Innovation, Sciences et Développement économique Canada (ISDE) a élaboré un [bulletin](#) d'information pour répondre au besoin des entreprises d'obtenir des renseignements sur les mises à jour, les outils et les ressources de la COVID-19. Les personnes intéressées à s'abonner peuvent le faire [en cliquant ici](#) ou via l'[Appli Entreprises Canada](#)

4. **Informations sur les maladies à coronavirus (COVID-19) de l'Agence de la santé publique du Canada**

Il y a un certain nombre de ressources mises à jour disponibles sur le site Web de l'Agence de santé publique du Canada pour le public, ainsi que pour les professionnels de la santé, y compris notre **Mise à jour sur l'éclosion et la assistant virtuel COVID-19** : [Maladie à coronavirus \(COVID-19\)](#).

Mises à jour sur les voyages

- [Conseils aux voyageurs et avertissements par destination](#)

Pour toutes questions: phac.hpoc.stakeholders-partiesprenantes.cops.aspc@canada.ca

Nous vous encourageons à nous faire part de vos commentaires et questions par écrit via le compte de la table ronde d'AAC (aafr.roundtable-table ronde.aac@agr.gc.ca).

Division de la consultation du secteur

Agriculture et Agroalimentaire Canada
Gouvernement du Canada